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ročník V.        ZÁŘÍ  2023               zdarma  

     Měsíčník regionu Miličínsko.                                                        

Kahlovice, Malovice, Miličín, Nasavrky, Nové Dvory, Petrovice, Reksyně, 

Záhoří, Žibkov. 

 

Oprava státní silnice je za polovinou 

Stavební firma Strabag 

pokročila s koncem srpna 

v rekonstrukcí komunikace I/3 

u Miličína do druhého 

poločasu. K čtvrtému září byla 

zahájena třetí z celkem čtyř 

etap stavby. Město Miličín 

neváhalo a umístilo ve městě 

zákazové značky, aby si přes 

něj projíždějící nezkracovali 

cestu. První dvě etapy řešily příjezd po I/3 od Votic. Zde byl vybudován malý vybočovací 

ostrůvek, jehož cílem je přijíždějící řidiče zpomalit před příjezdem do města. Obnovou 

prošel i asfaltový povrch komunikace. Stavba se tak mohla plynule přesunout na výjezd 

z Miličína do Tábora, kde nás čeká zrušení stoupacího pruhu a jeho nahrazení pruhem 

odbočovacím, opravou silnice, chodníků a nového schodiště. Zřízeny zde budou i nové 

přechody pro chodce.  

Na tyto dvě stavby bude navazovat v budoucnu výstavba kruhového objezdu při 

napojení vožické silnice a oprava povrchu silnice mezi stávajícími stavbami. Město 

Miličín v této věci připravuje studii pro řešení parkoviště, kde by mělo vzniknout malé 

autobusové nádraží se zázemím pro cestující a řidiče při současném zachování 

parkovacích míst.  

Velká stavba řízená regulovčíky a semafory si ale vybírá svoji daň v podobě velkých 

kolon osobních automobilů, kteří si často zkracují cestu přes Záhoří a Miličín. Autobusy 

linky PID 401 mají po průjezdu Miličínem obvykle zpoždění pět minut a více v závislosti 

na denní době a hustotě dopravy. Zpoždění se přenáší často i na návazné spoje PID 

459, 568 a 569. Věříme, že se s ukončením stavby vrátí i veřejná doprava do normálu.  

Jan Vachtl  
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PŘIVÍTALI JSME NOVÝ ŠKOLNÍ ROK A NAŠE PRVŇÁČKY 

Dne 4. září se uskutečnilo 

tradiční slavnostní zahájení 

nového školního roku 

2023/24. Současné žáky a 

především naše prvňáky přivítali do nové 

etapy jejich životů, kromě rodičů a prarodičů, 

ředitelka Mgr. Marcela Škramlíková a 

starosta města Miličín Václav Karda. 

 

OHLÉDNUTÍ ZA LETNÍ ŠKOLOU 2023 

V červenci pořádala ZŠ Miličín již 3. ročník 
Letní školy pro své žáky. Dvě skupiny dětí 
se týden vzdělávaly, bavily a užívaly si 

společně strávený čas. Završením Letní školy bylo, pro skupinu starších dětí, přespání na 
Táborské hvězdárně 
spojené s nočním 
pozorováním. Děti 
viděly přelet 
mezinárodní 
vesmírné stanice 
ISS, pozorovaly 
planetu Venuši, 
Měsíc, zapadající 
Slunce a nejbližší 
hvězdy v naší galaxii.  
Učily se rozeznávat 
souhvězdí. Všechny 
velmi pozorně 
naslouchaly 
lektorovi, panu Mgr. 
Vondrušovi a svým 
vzorným chováním 
reprezentovaly školu 
i své rodiče.  
Velkým překvapením byl obrovský zájem dětí o hru šachů. K dispozici byly 4 hrací sety 
neustále obsazené hráči, kteří byli obklopeni nehrajícími pozorovateli. Jedním z hlavních témat 
Letní školy 2024 budou tedy šachy a dobrá zpráva je, že už máme příslib externího lektora, 
který se věnuje šachům desítky let. Dalším překvapením byla krátká divadelní scénka, kterou 
si vymyslely (včetně scény), zrežírovaly a zahrály mladší děti na excelentní úrovni, která 
překvapila všechny diváky. Dalším hlavním tématem Letní školy 2024 bude tedy divadlo a 
odborného lektora již hledáme.  
Poděkování za Letní školu patří kolektivu školní jídelny, který pro děti připravoval chutné 
svačiny a obědy, a všem pedagogům, kteří se podíleli na přípravě a realizaci.  
Za rok se opět sejdeme! 

Blanka Kocourková 
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DĚTSKÁ RYBÁŘSKÁ SOUTĚŽ V ZÁHOŘÍ 
 

Na hasičské nádrži v Záhoří proběhl 10. 6. už šestý 
ročník dětské rybářské soutěže. Za pro rybaření velmi 
příznivého počasí se sešlo 21 soutěžících, ve věkovém 
rozmezí od 4 do 15ti let. 
Průběh soutěže ukázal, že ne jen zkušenosti a 
prvotřídní vybavení vedou k úspěchu, ale, že je třeba 
také trochu toho rybářského štěstí. 
Krásným výsledkem 313cm zvítězila osmiletá Sabina 
Homolová, které se navíc podařilo zdolat i dvě největší 
ryby soutěže, kapry 60 a 62cm. Za pozornost stojí, že i 
druhé a třetí místo obsadila děvčata. Dívky ostatně i 
lehce převažovali nad chlapci v počtu přihlášených 
závodníků. 
Celkově bylo uloveno přes 19m ryb, které byly zase 
navráceny do vody. Nikdo ze soutěžících po vyhlášení 
výsledků neodcházel bez ceny, i když mu zrovna štěstí 
nepřálo. A tak se všichni těšíme na  další ročník. 

Václav a Monika Balý 

 

DRUHÁ POLOVINA HASIČSKÉ LIGY VYVRCHOLILA V MALOVICÍCH 

Začátkem srpna jsme se přehoupli do druhé poloviny Benešovské hasičské ligy a během tří 

víkendů nás čekalo hned pět soutěží. Opět se někdy dařilo lépe, někdy hůře. Ale ani jednou to 

nebyl žádný zásadní propadák. Ba naopak. Vyrovnané výkony nás držely stále hned za úplnou 

špičkou ligy. Vše pak vyvrcholilo na finále u nás v Malovicích. Soutěži předcházela v sobotu 

opět skvělá předsoutěžní párty, kdy se tančilo až do brzkých ranních hodin. Únava neúnava, v 

neděli v 11 se šlo na věc a domácí kluci hned prvním útokem ukázali, že mají svojí dráhu 

naběhanou. Nový osobák 17,16s je zařadil na první místo, které až do konce nikdo neohrozil. 

Ohromný úspěch, který ještě podpořilo celkové 4. místo v celé lize. I holkám se dařilo. V soutěži 

braly 5. místo a celkově je to posunulo na bronzovou příčku. Neskutečně náročný víkend pro 

nás jako pořadatele, ale když se to vše takhle povede, je to radost. Velké díky patří zejména 

lidem, kteří nám pomáhají s organizací kolem soutěže, sponzorům a všem, co nás podporují. 

Bez vás bychom to nezvládli. Děkujeme! 

6. kolo - Zdislavice 5.8.2023    

Muži: 18,03 (LP 17,25) - 8. místo 

Ženy: 19,98 (LP 19,37) - 4. místo 

7. kolo - Miřetice 6.8.2023 

Muži: 18,39 (LP 18,36) - 11. místo 

Ženy: 18,75 (PP 17,49) - 7. místo 

8. kolo - Načeradec 12.8.2023 

Muži: 17,45 (LP 17,40) - 2. místo 

Ženy: 18,65 (LP 18,14) - 3. místo 

9. kolo - Nalžovice 19.8.2023 

Muži: 17,57 (LP 16,38) - 5. místo 

Ženy: 18,93 (PP 16,95) - 7. místo 

10. kolo - Malovice 20.8.2023 

Muži: 17,16 (LP 17,04) - 1. místo 

Ženy: 18,14 (PP 18,06) - 5. místo
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Konečné pořadí ligy: 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Karel Trefil 
 

 
 

MALOVICKÉ SOUSEDSKÉ POSEZENÍ 2023 

Letošní „Sousedská“ 

byla naplánovaná až na 

poslední srpnovou 

sobotu, aby byla 

zároveň rozloučením s 

létem a prázdninami. A 

je třeba říci, že s létem 

se náležitě loučilo i 

počasí. Na mokrou 

variantu jsme však byli 

připraveni a do 

rozšířené hasičárny se 

pohodlně vešlo všech 

zhruba 30 dospělých i 

několik přítomných dětí. 

Letos jsme mezi sebou 

přivítali nové (budoucí) 

osadníky i nás navštívili 

bývalí „rodáci“. Každý 

přinesl něco k 

zakousnutí, jídla bylo 

nepřeberně a pitný 

režim byl dodržen. I 

když doba není 

všeobecně příznivá, my v Malovicích jsme se měli báječně. Léto sice končí, ale už teď se rýsují 

další důvody ke společnému setkávání. 

Filip Suchý 
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SETKÁNÍ DŮCHODCŮ V MOTOBISTRU 

Dne 31. 7. 2023 se uskutečnilo setkání důchodců v Motobistru. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

VELKÝ ZÁVOD MALÝCH MOTOREK V PETROVICÍCH A DISKOTÉKA POD ŠIRÝM 

NEBEM 

12/8/2023 odpoledne se v 

Petrovicích uskutečnil další 

ročník Velkého závodu malých 

motorek – již devátý ročník. 

Počasí velmi přálo, trať skvěle 

připravená, organizace také a 

pohoštění výborné. Vše už si 

na starosti vzali mladí. Hlavně 

Vojta Votápek s kamarády a 

rodinou celou akci od základů 

připravili. Nicméně pomáhali 

tradičně všichni, kdo měli 

trochu čas.  

Sešlo se tentokrát 26 

závodníků. Ve většině přijeli na 

Pionýrech. Také nějaká 
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Babeta byla na trati. Všechny stroje byly pod přísným dozorem organizátorů, zda splňují 

podmínky závodu. Hlavně nesměly být žádné speciální úpravy motorů. Vždyť by to ani nebylo 

vůči ostatním fér… Závod byl okruhový, jeden okruh měřil 4 km a jel se na 4 kola. Náročnost 

byla velká. Vzhledem k počtu závodníků se jeli nejprve rozjížďky a kvalifikace. Divácky byl 

závod určitě atraktivní. Větší část trati byla dobře vidět a urputnost bitvy na trati neznala mezí. 

Ale fair play bylo obecně dodržováno. Jak by také ne, když se závodu nebály ani krásné mladé 

dámy. Ale že by jim páni dávali přednost, to určitě ne! Věkové rozmezí závodníků bylo široké. 

Nejmladší byl Pavel Matoušek mladší (13 let) Statečnou jízdou dokázal mnohdy konkurovat i 

mnohem ostřílenějším borcům. Nejstarším závodníkem byl pan Milan Pudil (64 let), který na 

svém Pionýru dokázal všem, že věk není překážkou v takovém závodu a jeho umístění bylo 

skvělé. Finálový boj pak rozhodl, kdo ze všech 26 závodníků je nejlepší a má nejvíce štěstí. 

Tady jsou ti nejlepší: 

1. Martin Čamra – Jawa Mustang 23 

2. Petr Macháček – Jawa Pionýr 21 

3. Pavel Hron – Jawa Pionýr 21 

4. Všichni ostatní 

To čtvrté místo všech ostatních vymysleli organizátoři dobře. Všichni si ho zasloužili za svůj 

výkon.  

Ceny byly rozdány, stroje vychladly a závodníci se přemístili ke stánkům s pitím a jídlem. Bylo 

nutné nabrat sílu na večer, kdy začínala diskotéka pod širým nebem. A už se začali objevovat 

první hosté. Z beden hráli Kabáti, Chinasky, Alkehol, Lucie a další známé kapely. Moc 

tanečníků nebylo, zato u stánků byl houf žíznivých stále.  

Celkově se zadařilo. Chceme věřit, že příští rok si budeme moci závod i následný večer 

zopakovat.  

Celý závod je vidět na https://eu.zonerama.com/Velkyzavod/1288783 
-td-   

VOLEJBALOVÝ TURNAJ V MILIČÍNĚ 

V sobotu 26.8.2023 se pořádal tradiční volejbalový turnaj „O pohár starosty Miličína“. Turnaj, 

který organizoval Sokol Miličín se uskutečnil na nově zrekonstruovaném stadionu pod 

sokolovnou. 

Zaměstnanci 

městského úřadu 

odvedli výbornou 

práci a včas 

připravili hřiště na 

turnaj. Celková 

úprava hřiště a 

jeho okolí se 

vydařila a přis-

pěla k příjem-

nému prostředí a 

pohodlí přítom-

ných hráčů a 

diváků. 

Samotného 

turnaje se zúčast-
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nilo 6 družstev a všechny zápasy byly velmi napínavé a hlavně vyrovnané. Vítězství nakonec 

jen velmi těsně obhájilo družstvo z Prčice. Velmi dobře hrálo družstvo mladých volejbalistů z 

Miličína, které se umístilo na třetím místě. 

Celkově se turnaj vydařil, kladně je třeba hodnotit celkovou organizaci a obětavost členů 

Sokola při zajištění celodenního občerstvení. 

Můžeme se těšit, že příště přijde ještě více diváků a turnaj zůstane nedílnou součástí 

sportovního vyžití města Miličín. 

                                                                  Sokol Miličín, Vladěna 

ROZLUČKA S LÉTEM V ZÁHOŘÍ 

  V sobotu večer 26. 8. 
se v Záhoří u Miličína 
konal již 5. ročník akce 
s názvem Rozlučka s 
létem, v rámci které se 
pravidelně schází 
nejen místní, ale i 
přátelé vsi z bližšího i 
dalekého okolí, aby 
oslavili konec prázdnin 
a připravili se na 
přicházející podzim. 
 
  Na programu bylo již 
tradičně opékání kýty, 
naražení sudu piva a 
také koncert v Záhoří 

vzniknuvší kapely Sundejte klobouky. Ta zde funguje od roku 2019 v obsazení Patrik Henel 
(kytara), Václav Balý (mandolína), Petr Jíša (housle) a Josef Celina (druhá kytara). Protože se 
letos bohužel Josef Celina nemohl zúčastnit, zastoupil ho Jakub Sladkovský, který doprovodil 
kapelu na druhou kytaru. V letošním roce vystoupili v rámci koncertu také hosté - Nela 
Imramovská doprovodila několik písní na flétnu a Nina Imramovská se přidala s akustickou 
kytarou. 
 
 Více než 50 lidí se sešlo na akci jako takové a přes 30 jich zpívalo až do pozdních večerních 
hodin, přestože na postavené stany u záhořské Hasičárny bubnoval déšť a teplota klesala a 
klesala. Děkujeme všem, kteří dorazili, akci podpořili a užili si společné zpívání, a už teď se 
těšíme na příští rok!             Barbora Henelová 
 

DĚTSKÝ DEN V ZÁHOŘÍ 

Zahořské dětské hřiště pod hasičárnou se v sobotu 26.8.2023 odpoledne zaplnilo více, než je 
obvyklé. Místní ženy ve spolupráci s SDH Záhoří připravily pro děti zde bydlící, nebo děti, které 
jsou se Záhořím nějakým způsobem spjaty, dětský den. 
  Přípravám počasí sice moc nepřálo, a chvíli se i přemýšlelo o stanovém zastřešení, nakonec 
však déšť ustal a nastalo parno jako v předchozích dnech. Pustila se hudba, a do prostoru 
pravidelně sekaného dětského hřiště se rozmístilo deset stanovišť, které děti obcházely, a 
získávaly razítka do soutěžních kartiček.  
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  Snahou bylo, aby soutěže byly pestré. Zamyslet se děti 
musely na stanovišti Zapoj svůj mozek, a soustředění bylo 
třeba při Kroužkované - házení provázkovými kroužky na 
dřevěné tyčky. Zahrály si s pálkami od líného tenisu či 
badmintonu (Veselé pálky). Házelo se míčkem (Nakrm 
klauna), se zavázanýma očima se malovalo křídou na tabuli 
(Slepá křída), skákalo se přes švihadla (Zamotaná 
švihadla). Vodními pistolkami se srážely míčky z PET lahví 
(Vodní trefa) a pak si děti vyzkoušely chůdy, ať už 
provázkové, nebo pro větší klasické dřevěné (Bacha, 
chůdy!). Retro-hrátky bylo stanoviště, které si pak s 
pobavením vyzkoušeli i dospělí, a zavzpomínali na mladá 
léta. Barevné dlaně se jmenovalo zastavení, na kterém 
postupně vznikala malovaná památka na toto povedené 
odpoledne - viz foto.  
  Za splnění úkolů dostaly děti balíček, občerstvily se 
párkem v rohlíku a tím, co kdo donesl za v domácí troubě 
pečenou dobrotu. Poté si nechaly pomalovat obličej, a 
pokračovalo se v zábavě. Barvy a štětce ani po skončení 
soutěží nezahálely. Kroket, petangue, malování balónků 
naplněných heliem na přání. Venku zaparkované hasičské 
auto je v Záhoří již tradiční zábavnou atrakcí pro děti. Z 
garáže hasičárny vznikla herna - pingpong a stolní 
fotbálek. Tancovalo se, zpívalo se karaoke, vzduchem 
létaly bubliny, sluníčko svítilo... Bylo to prostě fajn. Děkuji 

všem, co se na akci podíleli finančně i organizačně, a děkuji městu za příspěvek. Děti si to 
užily, a s nimi i my všichni zúčastnění. 

Hana Imramovská  
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MĚSTEČKO MÉHO MLÁDÍ – HASIČSKÉ POKRAČOVÁNÍ 

Jednou zase jsme jeli v noci k ohni – hořelo v obci Mezno. To jsme již měli novou, motorovou 

stříkačku, byla těžká jako hrom. 

   Ve vesnici Lažany přijeli jsme k rozcestí, kde se cesty dělily doprava a doleva. Kočí zamířil 

k pravé cestě. Jeden z hasičů, sedících na stříkačce, však zvolal: „Doleva musíš jet!“ 

   A tak kočí stočil koně zpět, na levou cestu. Byla však tma, špatně viděl na cestu a tak jak 

změnil směr, levá kola stříkačky sice jela po cestě, ale kola pravá se dostala na strmou mez. 

Následkem toho těžká stříkačka ztratila rovnováhu a překotila se na levou stranu! 

   Kdo z hasičů mohl, seskočil včas se stříkačky. Každému se to však nepodařilo a tak bylo 

několik pochroumaných: Kočí, pan Tipta od Suchanů měl naštípnutou kost v holeni, pan 

Hrubant, mistr kominický, odrazil si maso na zadní části těla, pan Šabatka, který trpěl žaludeční 

chorobou, padl břichem na kůl u cesty – nářku bylo dost! 

   Já jsem také neměl čas seskočit, protože přese mne skákal můj soused, pan Petráň Antonín. 

   Ale měl jsem štěstí! Stříkačka padla těsně vedle mne. Kdyby jen o milimetr padla dál, rozdrtila 

by mne. Takto mi stříkačka těsně u těla přiskřípla jen šos od kabátu a hasičskou sekerku, 

kterou jsem byl opásán. Nezbylo, než šos kabátu utrhnout, měl-li jsem se vyprostit. Tu sekerku 

jsem zpod stříkačky vyviklal. 

   Ihned jsme vypřáhli koně, na jednoho z nich jsme vysadili zraněného kočího, který jel domů. 

Pro ostatní poraněné poslal pak z domova povoz. 

   My, ostatní, jsme pak od stříkačky odpojili navijáky s hadicemi a pustili jsme se k ohni pěšky. 

Tam bylo již asi pět sborů z jiných obcí a protože požár byl rozsáhlý, vyhořela tenkrát polovina 

té rozlehlé obce; naše hadice se druhým velice hodily. 

   Ještě jedna příhoda z toho ohně: Z jednoho hořícího stavení nastala najednou střelba, 

podobně jako z kulometu. Hasiči, kteří na toto stavení stříkali, zahodili hadice a od domu utekli. 

Když střelba zmlkla, šli stříkat znovu. Ale, jen zvedli hadice, střelba znovu! Potom již se k domu 

každý bál přiblížit. 

   Četník, který byl zde přítomen, uhodil na majitele stavení: „Vy jste pytlák!“ 

   Ten se ohradil: „Pane, já vás beru za slovo!“ 

   V tom domu zazněly opět výstřely! 

   „Jak si to jinak mám vysvětlit?“ ptal se četník. 

   Majitel domu pak doznal, že si z vojny donesl domů větší množství patron, které uskladnil na 

půdě stavení. 

   Jindy se nám také nepovedlo. 

   Hořela v místě dřevěná chalupa u samého rybníka. To snadno zdoláme, mysleli jsme si. 

   Rozvinuli jsme hadice, savici jsme hodili do rybníka a pumpovali jsme. Tenkráte jsme ještě 

neměli stříkačku motorovou, museli jsme čerpat vodu ručně. Tak pumpujeme, ale voda netekla. 

Prohlížíme, co je se stříkačkou, hledáme závadu, každý radil něco jiného, ale stříkačka ne a 

ne zabrat. 

   To bylo divné! Vždyť nedávno při cvičení fungovala bezvadně! 

   A mezitím dřevěná chalupa hořela jako divá! 

   Nakonec někdo projevil domněnku, že savice je asi ucpaná. Jeden hasič se svlékl a dobrodil 

se rybníkem k sacímu koši. A hned se záhada vysvětlila: Sací koš sice ucpán nebyl, ale 

z rybníka vyčníval nad vodu balvan a jak jsem savici v té tmě hodili do rybníka, zachytila se na 

tom balvanu nad vodou. Jak jsme pak mohli stříkat? Jakmile potom hasič savici shodil 

z balvanu do vody, stříkačka ihned bezvadně stříkala. 

   Ale co to již bylo platno. Z chalupy již zbylo pouhé žároviště! 
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SRPNOVÉ ZASTUPITELSTVO  

Ve středu 31. srpna se od 18:30 uskutečnilo v zasedací místnosti 

městského úřadu pravidelné jednání zastupitelstva města. Na programu 

bylo jako tradičně mnoho bodů a k poslednímu se zastupitelé dostali až po 

21. hodině.  

Jednání zahájil starosta města Václav Karda, který přivítal přítomné zastupitelky 

a zastupitele. Jednání se zúčastnilo 8 zastupitelů, omluven byl pan Pavel 

Matoušek. Do programu zasedání byl na základě podnětu zastupitele Michala Hevery doplněn 

bod „Zřízení výdejního zařízení pro zásilky z e-shopů“, dle podnětu Jany Plačkové bod 

„Oranžové dětské hřiště ČEZ“ a dle podnětu Karla Trefila „Studie parkoviště a autobusového 

nádraží“. Všechny dodatečné body byly spolu s původním programem schváleny jednomyslně.  

Následně vystoupila ředitelka ZŠ a MŠ Miličín Marcela Škramlíková, která seznámila přítomné 

s realizovanými opravami a investicemi ve škole o letních prázdninách. Ve škole se pracovalo 

zejména na podlahách, pořídilo se šestnáct nových notebooků, nové moderní výukové 

programy a také se zřídil chodníček napříč zahradou od autobusové zastávky. Pro žáky tak 

odpadne od nového školního roku nutnost procházet ke vstupu do školy úzkou ulicí ve směru 

k sokolovně. Opravou projdou i dotykové tabule. Škola bude mít v novém školním roce sto 

třináct žáků, nejvíce žáků bude na prvním stupni, kde počet žáků neklesá pod 14 dětí ve třídě. 

Školku bude navštěvovat 40 dětí. Zastupitelstvo následně jednomyslně souhlasilo s přijetím 

daru pro nízkopříjmové žáky na školní stravování. V letošním roce bude tento příspěvek čerpat 

6 žáků.  

Na základě podnětu zastupitelky Jany Plačkové došlo k projednání bodu opravy školního hřiště 

za dotační prostředky ČEZ z fondu „Oranžové dětské hřiště“. Zastupitelé souhlasili s poptáním 

zpracovatele projektové dokumentace, na základě, které by se podávala žádost o dotaci až o 

2 miliony korun.  

Mezi obvyklé body zastupitelstva patří i celá řada pozemkových záležitostí, popřípadě žádosti 

o zřízení věcných břemen od společnosti ČEZ. V prospěch ČEZu bylo zřízeno jedno věcné 

břemeno a týž společnosti bude odprodán pozemek pro novou trafostanici určené pro budoucí 

napojení stavebních parcel na Žibkov.  

Starosta města informoval o postupu stavby na silnici I/3. První etapa byla již ukončena a nyní 

probíhá etapa II. Od pondělí 4. září by se stavba měla přesunout na třetí etapu, tedy vjezdu do 

Miličína od Tábora. Stavba zatím probíhá dle harmonogramu, některé stavební aktivity jsou i 

mírně v předstihu.  

Zastupitelé dále schválili žádost na pořízení změny č.2 územního plánu města včetně návrhu 

změn, výběr pořizovatele této změny a také žádost o dotaci na standardizaci územních plánů 

do dotačního programu Ministerstva pro místní rozvoj. Dotaci bude městu administrovat 

Mikroregion Voticko. Standardizace je proces, který má sjednotit barevnost, značky a styl 

všech územních plánů v České republice.  

Ani téma požární bezpečnosti nemohlo tentokrát chybět, a to hned několikrát. Zastupitelstvo 

schválilo přijetí dotace ve výši 100 000 Kč pro výjezdovou jednotku SDH Miličín na pořízení 

elektrocentrály, bot, helem a dalšího chybějícího vybavení. Současně byla podepsána 

darovací smlouva na novou cisternu pro naší jednotku s Hasičských záchranným sborem. 

Výjezdová jednotka tak získá  cisternu Scania, která sloužila doteď u profesionálních hasičů. 

Posledním hasičským tématem byla žádost SDH Petrovice na finanční spoluúčast pro pořízení 
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dopravního automobilu. Petrovičtí hasiči si na vozidlo naspořili již 200 tisíc korun z vlastních 

zdrojů. Po delší debatě zastupitelstvo jednomyslně schválilo finanční podporu pro všechny čtyři 

sbory v našem městě, a to SDH Petrovice, SDH Záhoří, SDH Malovice a SDH Miličín ve výši 

100 000 Kč každému sboru. Sbory si tak mohou sami určit, na jaké vybavení tyto finance 

půjdou ať už se bude jednat o spoluúčast na nákup vozidla nebo na nákup jiného vybavení. 

Zejména na vesnicích jsou hasiči hybatelem veškerého dění a podporu na dovybavení si 

zaslouží. V Miličíně zase perfektně pracují s dětmi. 

Dále bylo schváleno rozpočtové opatření č.6, kde došlo k přesunu financí mezi paragrafy. Šlo 

zejména o dorozpočtování změny územního plánu a oprav komunikací.  Pro potřeby města 

došlo k pořízení nového zahradního traktůrku a za 280 tisíc korun je objednaný nový posypový 

stroj za traktor pro zimní údržbu.  

V části různé se řešilo přeložení kanalizace v ulici Husova, připojení domu č.p. 129 

k městskému vodovodu, pronájem zahrádky na Podměští, studie výstavby rodinného domu 

nad čerpací stanicí a žádosti o odkup pozemků u hřbitova a v Malovicích.  

Schváleno bylo též vyvěšení záměru na prodej dvou stavebních parcel pro rodinné domy na 

Podměští u bytovky č.p. 295. Spolu se záměrem budou vyvěšena i pravidla pro prodej 

stavebních pozemků. Pravidla prodeje jsou nastaveny tak, aby pro budoucího majitele byla 

motivace, co nejdříve dům postavit a rozšířil se tak počet rodin v našem městě. Na Podměští 

se projednal ještě návrh směny pozemků navazujících na pozemek budoucí ČOV a komunikaci 

na Chlístov.  

Posun zaznamenalo i řešení budoucí podoby parkoviště u I/3. Z pěti nabídek vybralo 

zastupitelstvo zpracovatele studie, která bude základem pro projektovou dokumentaci a 

stavební povolení. V této věci bychom rádi postupovali v úzké koordinaci s ŘSD, které plánuje 

výstavbu kruhového objezdu při napojení vožické komunikace na I/3. Poptávat se budou 

současně i architekti na zpracování studie pro rozšíření mateřské školky a celkového řešení 

školního areálu.  

V diskuzi se řešily zejména úniky vody z vodovodu a možnosti jeho přeložení v dlouhodobě 

problematických místech a přeložení kanalizace v Javůrce. Posledním bodem bylo zřízení 

výdejního místa pro zásilky z e-shopů. Město osloví provozovatele a nabídne pro tyto boxy 

navrhovaná místa.  

Jan Vachtl, Karel Trefil, Václav Karda  

 

Město Miličín přispělo 

na pořízení Sociálního 

automobilu pro 

Diakonii Vlašim. Tím si 

také vysloužilo čestné 

místo pro svůj znak. 
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SPOLEČENSKÁ RUBRIKA 

 

 

 V měsíci srpnu jsme se rozloučili s paní Marií Vrtiškovou z Malovic. 

Odešla ve věku nedožitých 96 let. 

 

 

 

Vzpomínka 

Vzpomínku tichou chceme jim dát, 

aby každý vzpomněl, kdo měl je rád.  

Jen my víme, co nám osud vzal 

a ve svých srdcích vzpomínáme dál.  

        

 

Dne 2. září a 12. září uplyne 5 let, kdy nás 

navždy opustili paní Věra Kulišová a pan 

Josef Kuliš. S láskou stále vzpomíná 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Své vzpomínky můžete posílat na e-mailovou adresu: 

zpravodaj@milicin.eu, vždy do posledního dne v měsíci.

Rodina Kulišova 
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Angličtina pro seniory 

Od 3. října 2023 se koná pravidelně, každé úterý v 16.15- 17.15 po celý školní rok, v přízemí 
ZŠ, kurz Angličtiny pro seniory od 55 let. Kurz bude zaměřen na základní komunikaci a je 
určen začátečníkům a mírně pokročilým.  
Dotazy na t. č. 606 669 811 – Blanka Kocourková 

 

 

 

Zájezd na muzikál Zpívání v dešti – Divadlo Hybernia, 23.11. 2023 

Cena zájezdu 500 Kč, rezervace vstupenek: Kristýna Vachtlová - 774 233 660, 

zpravodaj@milicin.eu 

Platba možná na účet: 78-132980237/0100  

    Do zprávy příjemci, prosím, napište své celé jméno. 

Vstupenky bude možné vyzvednout osobně v knihovně každé pondělí od 8:30 do 

12 hodin, případně po telefonické domluvě. 

Platba hotově je možná v knihovně každé pondělí od 8:30 do 12 hodin, případně 

po telefonické domluvě. 

Detaily odjezdu budou upřesněny v příštím čísle Miličínského zpravodaje. 
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VÝHODNÉ DESETIMĚSÍČNÍ PŘEDPLATNÉ V PID 

Víte, že od poloviny srpna je možné pořídit vašim dětem výhodné desetiměsíční 

předplatné na vlaky a autobusy v PID?  

Časové kupóny jsou pouze v elektronické podobě nahrané na čipové kartě PIDLítačka. 

Papírová verze není poskytována. K dispozici jsou následující tarifní kategorie:  

Dětí (6-15 let) 

Žáci (15-18 let) 

Studenti (18-26 let) 

Děti a žáci mají volitelný začátek platnosti kupónu, studenti si musí zvolit některý z dní mezi 

15. srpnem a 1. listopadem. Od září je nově možnost nahrát předplatné i pro žáky do mobilní 

aplikace v jejich chytrém telefonu. Po zřízení dospělého účtu si zřídíte podřízený účet a je to.  

Příklad:  Žák 6-15 let dojíždí pouze v rámci jednoho tarifního pásma a doba jízdy je do 15 

minut (tj. dojíždění do Miličína ze Záhoří, Malovic, Petrovic, Lažan, Oldřichovce a Ješetic) 

zaplatí za jeden týden 100 Kč (10 x 10 Kč). Už při nákupu měsíčního předplatného na tarifní 

pásmo 8 (platného každý den pro neomezený počet jízd) vyjdou týdenní náklady na příjemných 

46 Kč (Měsíční předplatné pro tuto tarifní kategorii stojí 197 Kč). Při využití čtvrtletního nebo 

desetiměsíčního předplatného je možné týdenní náklady snížit až na 37 Kč, tj. snížit náklady o 

více než polovinu. Předplatné se pořizuje online, nebo v pokladně ČD v Benešově.  

Další informací naleznete na www.pid.cz a www.pidlitacka.cz 

 
Seminář pro seniory na finanční gramotnost - Práva spotřebitele - Bezpečnost ve 

finančním světě 
 

Dne 18. září 2023 se od 14 hodin uskuteční seminář vedený uznávanou lektorkou Veronikou 
Kalátovou. Formou kulturní zábavně edukativní akce se účastníci dozví, jaké podvodné 
kampaně - emaily a sms existují, jak se jim vyvarovat a jak si chránit své osobní údaje, jak 
správně nastavit heslo, bezpečnost při placení kartami apod.  
Seminář je zdarma, bude se konat v přízemních prostorách školy, které jsou přístupné i 
osobám s omezenou hybností a je určen občanům od 55 let. Občerstvení bude zajištěno.  
Na seminář je nutné se přihlásit do 14. září osobně v knihovně, na tel. čísle 606 669 811 
nebo mailem na blankas@email.cz. 

 

JUBILEJNÍ PADESÁTÉ VYDÁNÍ NAŠEHO ZPRAVODAJE 

V září 2019 vyšel první výtisk našeho zpravodaje a nyní v ruce držíte další, s pořadovým 

číslem padesát. Ten první byl velice jednoduchý a měl jedenáct stránek. Nyní se ustálil na 

stránkách dvaceti. Stále se učíme a snažíme se, aby byl zpravodaj co nejpestřejší a našel si 

v něm něco málo k přečtení každý. Zpravodaj vychází zdarma každý osmý den v měsíci (no 

někdy nestíháme) v počtu 500 výtisků včetně povinných výtisků, které musíme zasílat do 

archivů a knihoven dle zákona. Nové vydání, ale i kompletní historii můžete také stahovat na 

stránkách města. Tak ať se nám daří zpravodaj nadále udržet a plnit informacemi tak, aby 

vás bavilo ho číst.                                                                                                                                                                         

.                                                                                                                                              –r- 
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SILNICE 1/3 JEŠTĚ JEDNOU 

Jak bylo již napsáno 

v prvním článku, 

rekonstrukce průtahu 

Miličínem je v plném 

proudu. Vybočovací 

ostrůvek již funguje. Na 

dalším úseku již jsou 

odstraněna svodidla a 

nevzhledné 

,,plechořadí,, které bude 

nahrazeno zábradlím 

s průhlednou výplní. 

Chodníky se rozšíří na 2 

metry a bude doplněna 

zeleň. Svody okapů 

budou připojeny do dešťové kanalizace a tak se již na chodnících nebudou vytvářet 

nepřebroditelné louže. Odfrézována je polovina vozovky včetně odboček a přípravou probíhá 

i křižovatka na vjezdu do Miličína od Tábora. Zbouráno je také staré schodiště a vrtají se 

opěrné piloty pro schodiště nové. Toto má spolu s přechodem propojit Sychrava s cestou na 

Bezděkov a Větrník, druhý přechod se chystá na úrovni Motobistra. 

 

 

                                                                                       Foto V.K.                   
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I takto vypadala silnice 1/3.  

                                                                                                                             Foto archiv.  

Oba obrázky jsou pohled od Tábora na Prahu ještě v době, kdy byla ulice zastavěna z obou 

stran, v domech fungovali živnosti a v křižovatce na Ješetice stál hostinec ,,U Šabatků,,. Jen 

připomínám, že letos je to 210 let od vzniku této komunikace na území Miličína. Do té doby 

vedla trasa z Prahy na Tábor Miličínem ulicí Husova přes náměstí na Bezděkov a nahoru na 

Větrník, kde se napojovala na tehdy císařskou cestu v místech kde stojí Boží muka, která 

prošla nedávno opravou a čekají již jen na opravu a instalaci obrázků. 

                                                                                                                          Václav Karda 
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KRÁTCE Z RADNICE 

 Na budově radnice máme nově osazenu elektronickou úřední desku, která 
by měla nahradit stávající vývěsky. Funkční jsou i stránky města a aplikace 
s odkazy, které jsou spojené se stránkami. 

 Odpady se i v roce 2023 sváží po čtrnácti dnech, a to vždy v pátek lichý týden.  

Nejbližším termínem je 15. a 29. září. Podrobný rozpis najdete na stránkách města 

v rubrice „Odpadové hospodářství“, nebo v kalendáři svozů na hlavní stránce hned pod 

kalendářem akcí a ve vývěsních tabulích v každé obci. Pro zjištění termínu svozů 

komunálního nebo separovaného odpadu můžete nově také použít záložku 

v rozcestníku mobilní aplikace „V OBRAZE“ 

 Pokud zvažujete nákup nové popelnice, doporučujeme pořízení plastové. 

Svozová firma totiž zvažuje od roku 2025 plechové popelnice ze svozů 

vyřadit. 

 Na sběrných místech u statku a proti škole přibyly kontejnery na textil. 

 Na říjen plánujeme uspořádat sběr velkoobjemového a nebezpečného 

odpadu. Přesný termín bude upřesněn. 

 

 ŽÁDÁME SPOLUOBČANY, ABY SE VĚNOVALI ÚDRŽBĚ ZELENĚ NA SVÝCH 

POZEMCÍCH TAK, ABY PŘEČNÍVAJÍCÍ VĚTVE NEBRÁNILY BĚŽNÉMU PROVOZU 

A SVOZU ODPADU. 

 Na stránkách města nově najdete také záložku plánovaných odstávek ČEZu. 

 Každou poslední neděli v měsíci je v knihovně od 14.00 do 16.00 hodin otevřen Dámský 

klub. Program bude vždy uveden na webových stránkách Knihovny a na nástěnce 

Městského úřadu 7 dnů před termínem. 

 PROSÍME NÁVŠTĚVNÍKY DĚTSKÝCH HŘIŠŤ, ABY PŘED ODCHODEM ZAKRÝVALI 

PÍSKOVIŠTĚ. Děkujeme 

 Každý pátek je otevřen od 20.00 hodin Tyršův klub v miličínské sokolovně. Přijďte 

posedět, pohovořit a setkat se s přáteli nad sklenkou dobrého moku. Pro náruživé 

sportovce je otevřena i tělocvična. 

 Pokud budete mít zájem, podnikáte nebo máte trvalé bydliště na území našeho regionu, 

rádi vaši firmu uveřejníme v seznamu na stránkách města. Dejte nám vědět na adresu 

podatelny nebo zpravodaje a my o vás dáme vědět dál. 

 V kanceláři MěÚ jsou k prodeji také turistické suvenýry.   

 Další informace naleznete na stránkách www.milicin.eu 

 Telefon kancelář/podatelna MěÚ 317 802 260 

 

 

Vaše příspěvky možno zasílat na e-mailovou adresu zpravodaj@milicin.eu 

Miličínský zpravodaj č.9/2023. Měsíčník, vydávaný vždy 8. den v měsíci. Uzávěrka vždy poslední den 

v měsíci. Vydává Město Miličín, IČO 00232238, Miličín 1, 25786  

Ev. č.: MK ČR E 23911 

http://www.milicin.eu/
mailto:zpravodaj@milicin.eu

